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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Képes-e Ön érdekeink érvényesítésére az Európai Unióban?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!
 
A jogszerűséget, a jogállami elveket az Európai Unió rendkívüli becsben tartja, szemben Önökkel,
akik az ezzel kapcsolatos kritikákat rendszerint azzal próbálják hárítani, hogy a jogállami elvek
egzakt módon meg sem határozhatóak. Ez az oka annak, hogy az igazságügyi miniszterét legfőképp
propagandistaként használó magyar kormánnyal ellentétben, az EU-ban az igazságügyminiszterek
rendkívül fontos szerepet töltenek be a tagországok érdekeinek érvényesítésében. Különösen így
kellene  ennek lennie esetünkben,  akik  ellen folyamatban van a  hetes  cikkely  szerinti  eljárás,  a
jogállami mechanizmus elleni keresetünket pedig éppen múlt héten utasította el az Európai Bíróság.
Az  Ön  helyzetének  elmúlt  hónapok  során  tapasztalt  megrendülése  azonban  kétségeket  ébreszt,
vajon képes-e ezt a feladatot Brüsszelben ellátni.
 
Hosszú  időn  keresztül  működött  miniszter  asszony helyetteseként  Völner  Pál  képviselőtársunk,
akinek Schadl György és társai korrupciós botrányában való érintettségét még a Polt Péter által
irányított ügyészség sem volt képes eltussolni, kénytelen volt kiadatását kérni a Parlamenttől, és
Önök  sem  tehették  meg,  hogy  mentelmi  jogának  fölfüggesztését  megtagadják.  Bár  az  ügy
tizenhárom gyanúsítottja közül hat előzetes letartóztatásban van, a parlamenti kétharmad biztosítása
érdekében az ügyészség vele szemben nem kezdeményezett semmiféle kényszerintézkedést, így a
bíróság sem rendelhette el  előzetes letartóztatását. Hiába, mint tudjuk, minden állat egyenlő,  de
némelyek egyenlőbbek. Hogy terheli-e Önt büntetőjogi felelősség is az ügyben, annak földerítése a
nyomozás feladata, ám a politikai felelősség mindenképpen az Öné.
 
Nemrég  robbant  ki  a  mindeddig  példátlan,  politikusok,  üzletemberek  és  újságírók  illegális



 
magyarországi  és  lengyelországi  lehallgatásáról  szóló  Pegazus-botrány.  Múlt  héten  az  Európai
Parlament  képviselői  uniós lépéseket  sürgettek a  visszaélések feltárására és szankcionálására és
arról  döntöttek,  hogy  az  ügy  kivizsgálására  bizottságot  állítanak  föl  –  eközben  a  magyar
adatvédelmi hatóság inkább a lehallgatott telefonszámok közzététele miatt tesz büntető följelentést.
Nos, kiderült, hogy az Igazságügyi Minisztérium egy időben napi átlagban négy nemzetbiztonsági
célúnak mondott lehallgatásra adott engedélyt. Az engedélyek kiadására az Ön jogkörében eljárva
Völner Pál volt jogosult, ám, miként a korrupciós ügy esetében is, a politikai felelősséget miniszter
asszonynak kell vállalnia. 
 
Kérdezem tehát miniszter asszonyt: csakugyan úgy gondolja, hogy elegendő hitelességgel bír 
ahhoz, hogy brüsszeli kollégái körében Magyarország érdekeit képviselje és érvényesítse?
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